
1 
 

Białe Błota, dnia 22.02.2022 r. 

BRG.0012.5.2.2022 

Protokół z posiedzenia  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 22.02.2022 r. od godz. 15.30 

w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 

radna Patrycja Harczenko-Staszewska, radny Bronisław Balcerowski, rady Sławomir Ruge, Sołtys 

sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki, Michał Kostkowski Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 

Odpadami, Karolina Gaca Specjalista ds.  gospodarki odpadami, mieszkaniec. 

Nieobecna radna Karolina Lachowicz 

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder powitała zebranych na posiedzeniu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony 

danych osobowych i odczytała listę obecności. 

Następnie powitała mieszkańca, który złożył do komisji wniosek w sprawie podjęcia zmian 

legislacyjnych, zmian wielkości pojemników na odpady zmieszane w gospodarstwach domowych 

w Gminie Białe Błota. Prośba jest o zwiększenie do 180 litrów.  

Specjalista ds.  gospodarki odpadami Karolina Gaca poinformowała, że w tej sprawie została 

wystosowana odpowiedź do mieszkańca wnoszącego wniosek.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder odczytała treść odpowiedzi adresowanej 

do mieszkańca. Z treści pisma wynika, iż w przypadku nadmiaru odpadów wystawionych obok 

pojemnika wykonawca ma obowiązek odebrać nadmiar odpadów. Nie ma możliwości, aby przez 

firmę były obsługiwane pojemniki prywatne, gdyż nie posiadają odpowiedniego systemowego 

oznakowania. Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Białe Błota zwiększając pojemność 

przysługującego pojemnika z 15 na 20 litrów na jednego mieszkańca danej nieruchomości. Dla 

rodziny 3 osobowej przysługuje pojemnik 120 litrowy odbierany co dwa tygodnie. Jeżeli ilość w 

dzień odbioru będzie większa wykonawca ma obowiązek odebrać nadmiar odpadów. Rejestracja 

i ilość odebranych odpadów z nieruchomości ma na celu m. in weryfikacje operatora oraz 

wychwycenie i ewentualną kontrolę nieruchomości z których ewentualnie nadmiar odpadów 

będzie systematyczny i większy niż jest to przewidziane w uchwale.  

Mieszkaniec, który złożył wniosek w ww sprawie stwierdził, że odczytana odpowiedź jego nie 

satysfakcjonuje. Ilość odpadów segregowanych do pojemników jest związana z opłatami, jako 

przykład podał rodzinę dwuosobową posiadającą pojemnik 120 litrowy czyli płacą łącznie 64 zł  

A rodzina 3 osobowa płaci 94 zł i posiada taki sam pojemnik. Stwierdził, że odpady pochodzące 

od rodziny 3 osobowej nie mieszczą się w pojemniku 120 litrowym. Jedna osoba, która 

otrzymuje pojemnik 120 litrowy  płaci za pojemnik 32 zł, rodzina 3 osobowa płaci za ten sam 

pojemnik 94 zł mając ten sam pojemnik.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder odczytała treść pisma Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasza Wyszomirskiego 
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skierowanego do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, z którego wynika m.in.  że część radnych 

była przeciwko czipowaniu pojemników zwracając uwagę, że przyniesie to wiele problemów 

przy jednoczesnym wzroście kosztów wywozu śmieci. Ponadto wielokrotnie radni próbowali 

złagodzić skokowe podwyżki choćby przyjmując dopłatę z budżetu gminy w celu obniżenia opłat  

w tym obniżenie kosztów dla osób kompostujących odpady organiczne. Inicjatywa grupy 

radnych była odpowiedzią na  koszty zaproponowane przez urząd gminy, które według szacunku 

oscylowały pomiędzy kwotą 39, a 42 zł za osobę za miesiąc. Urząd Gminy ogłosił jeden przetarg 

na który wpłynęła jedna oferta. Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski w piśmie wskazał, 

że współpraca z radnymi, wysłuchanie i wzięcie pod uwagę głosu mieszkańców nie jest 

realizowane. Do  pisma została załączona odpowiedź Wójta Gminy dotycząca zapytania radnego 

Łukasza Wyszomirskiego z sesji w przedmiotowej sprawie. Z odpowiedzi wynika, że system 

gospodarki odpadami stworzony w ramach kompetencji Urzędu Gminy Białe Błota jest dobry.  

Sołtys sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki stwierdził, że może dochodzić do sytuacji, że 

wystawione przez mieszkańców  worki ze śmieciami zostaną rozerwane przez zwierzęta i będą 

zanieczyszczały teren gminy.  

Kierownik referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski przekazał, że zapisy 

przetargowe były rozpisywane w maju 2021 roku. Umowa została podpisana w miesiącu 

październiku, a  w między czasie została podjęta przez Radę Gminy uchwała dotycząca 

podwyższenia litrażu przysługującego na mieszkańca, firma się zgodziła na takie rozwiązanie 

ponieważ umowa była już podpisana, a to była istotna zmiana warunków. Ponadto należy dążyć 

do jak największego poziomu recyklingu. Poziom recyklingu z roku na rok jest wyższy i gmina 

musi osiągnąć poziom minimalny określony w ustawie, jeżeli nie osiągnie wskazanego poziomu 

będzie musiała ponieść kary.  

Mieszkaniec stwierdził, że poziom recyklingu nie ma nic wspólnego z możliwością segregacji 

śmieci od liczby osób.  

Specjalista ds.  gospodarki odpadami Karolina Gaca dodała, że celem jest ograniczenie odpadów 

zmieszanych, ponieważ ma to znaczenie w przeliczeniu procentowym, dzielona jest ilość 

odpadów segregowanych przez masę odpadów zmieszanych. Pojemniki prywatne 

nieoczipowane nie podlegają ważeniu i nadzorowi produkcji odpadów. W związku z tym został 

zwiększony litraż odpadów na czwartą osobę. Opłata jest za mieszkańca, a nie za ilość odpadów, 

firma musi odbierać każdą ilość odpadów zmieszanych, zwiększenie litrów pojemników nie 

zmniejszy ilości odpadów zmieszanych i nie będzie nad tym kontroli. Obecnie są wyłapywane te 

osoby, które wcześniej nie były zgłoszone w deklaracji.  

Pan Michał Kostkowski dodał, że firma nie chce brać odpowiedzialności za uszkodzone prywatne 

pojemniki. Ponieważ były przypadki, że mieszkaniec zakupił i miał opróżniany pojemnik o 

pojemności  1m 3  

Pani Karolina Gaca mówiła, że obecnie przysługuje 40 litrów na dwa tygodnie.  

Pan Michał Kostkowski przekazał, że firma i gmina ma obowiązek odebrania każdej ilości śmieci.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder mówiła, że niektórzy mieszkańcy pozostawiają 

śmieci przy pojemnikach  znajdujących się przy przystankach autobusowych lub w lesie.  
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Radny Bronisław Balcerowski zaproponował, aby mieszkańcom wymienić pojemniki na  większe, 

aby nie musieli wynosić dodatkowych worków i ustawiać ich obok pojemnika.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder pytała, czy istnieje możliwość złożenia przez 

mieszkańca odpowiedniego pisma do urzędu gminy z prośbą o wymianę pojemnika na większy 

bez dodatkowych kosztów w przypadku gdy śmieci nie mieszczą się w pojemniku.  

Pan Michał Kostkowski zapytał, czy radna Magdalena Sznajder zdaje sobie sprawę ile takich pism 

może wpłynąć do urzędu. Przysługuje litraż pojemnika zgodny z regulaminem.  

Radny Bronisław Balcerowski proponował, aby w ogóle sprawdzić ile takich wniosków będzie.  

Kierownik referatu Dróg Michał Kostkowski przekazał, że firma zakupiła pojemniki i jest to 

uzależnione od firmy.  

Zdaniem Przewodnicząca Komisji Magdaleny Sznajder firma jeszcze przed podpisaniem umowy 

miała zakupione pojemniki. Następnie poddała pod głosowanie wniosek. 

Radna Katarzyna Tomicka głosowała uznając wniosek za zasadny.  

Radna Magdalena Sznajder  głosowała uznając wniosek za zasadny. 

Radna Patrycja Harczenko- Staszewska za wnioskiem 

Radna Karolina Lachowicz – nieobecna 

Członkowie Komisji uznali wniosek za zasadny. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder przeszła do rozpatrzenia petycji 

wniesionej przez Fundację im. Nikoli Tesli w Białymstoku w sprawie zwołania nadzwyczajnych 

posiedzeń Rad Miejskich i Gminnych w Polsce w obliczu zaistnienia Stanu Kryzysowego w celu 

uchwalenia uchwał i podjęcie działań wskazanych w petycji tj. podjęcie działań ratowniczych: 

-wydania zakazu stosowania maseczek ochronnych na terenie gminy, 

-wydania zakazu stosowania kwarantanny izolacji medycznej,  

-wydania zakazu stosowania szczepionek mRNA. 

Radna Magdalena Sznajder stwierdziła, że wydanie zakazu stanowiące powyższy zapis wykracza 

poza zakres działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Rada Gminy Białe Błota nie jest 

organem w którego kompetencjach leży podejmowanie decyzji w powyższej sprawie. Decyzje  

te leżą w kompetencji Rady Ministrów. Kwestie związane ze sprawami których dotyczy 

przedmiotowa petycja uwarunkowane są w ustawie z dnia 5 grudnia 2008 roku o zapobieganiu 

oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi (Dz. U.  z 2021 roku pozycja 2069 ze zm.). 

Rada Ministrów z dnia 6 maja 2021 wydała rozporządzenie w sprawie ustanowienia określonych 

ograniczeń nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii. To rozporządzenie 

wprowadza obowiązek zakrywania ust i nosa, obowiązek poddania się kwarantannie oraz 

reguluje kwestie związane z szczepieniami przeciwko Covid-19. W związku z powyższym 

podjęcie przez Radę Gminy Białe Błota uchwały w sprawie określonych działań  przez Fundację 

im. Nikoli Tesli w Białymstoku   jest niemożliwe, gdyż Rada Gminy Białe Błota nie ma 

kompetencji do podejmowania takich uchwał. Poinformowała, że treść petycji została rozesłana 

również do innych gminy w Polsce. Stwierdziła, że zakrywanie ust, szczepienia i izolacje są 

wskazane. W związku z tym  proponowała, aby rozpatrzyć petycję negatywnie i poddała treść 

petycji pod głosowanie. 
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Radna Katarzyna Tomicka uznała petycję za niezasadną, 

Radna Magdalena Sznajder  uznała petycję za niezasadną, 

Radna Patrycja Harczenko- Staszewska uznała petycję za niezasadną, 

Radna Karolina Lachowicz – nieobecna 

W kolejnej części posiedzenia komisji rozpatrywano petycję w sprawie budowy drugiego 

odcinka ul. Letniskowej w Łochowie z uwzględnieniem odcinka od ul. Wczasowej do ul. Bukowej.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder odczytała treść petycji, jak również pismo Wójta 

Gminy w przedmiotowej sprawie. Z treści pisma wynika, że  pierwsza petycja właścicieli 

nieruchomości przy ul. Letniskowej wpłynęła 26.07. Petycja była adresowana do Wójta Gminy i 

Rady Gminy Białe Błota. W dniu 16.09 Wójt Gminy Białe Błota udzielił odpowiedzi, wskazując że 

przedmiotowa petycja w sprawie ul. Letniskowej w Łochowie zostanie uwzględniona  na etapie 

rozpatrywania  wszystkich wniosków przy tworzeniu projektu budżetu na rok 2022. Petycja, jak i 

pozostałe wnioski mieszkańców, sołtysów i radnych były przedmiotem dokładnej analizy w 

zakresie ujęcia zadań w planach finansowych na rok 2022 oraz WPF. Jednak na ograniczone 

środki w budżecie gminy na rok 2022 oraz WPF zadanie to nie mogło zostać przyjęte do 

realizacji. Ponadto Rada Gminy Białe Błota do dnia obecnego nie zajęła stanowiska w powyższej 

sprawie pomimo że petycja z lipca 2021  również została skierowana do Rady Gminy. W dniu 

27.01.2022 r. wpłynęła ponownie  petycja dotycząca budowy ul. Letniskowej, jednak na chwilę 

obecną  brak jest możliwości finansowych do ujęcia zadań w budżecie gminy Białe Błota na rok 

2022 oraz w WPF. Obecnie trwają roboty budowlane na ul. Letniskowej w ramach zadania pt: 

Przebudowa nawierzchni części ul. Letniskowej, Wczasowej, Plażowej w Łochowie Gmina Białe 

Błota oraz przebudowa części  nawierzchni Topolowej, Biwakowej w Łochowie. Na powyższe 

zadanie Gmina Białe Błota uzyskała dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie 

637 681 zł. brutto. Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder przekazała, że komisja nie 

otrzymała  pierwszej petycji  z dnia 23.06.2021 r. w przedmiotowej sprawie. 

Radny Bronisław Balcerowski przekazał, że odbył objazd omawianej ulicy  i stwierdził, że jest ona 

w złym stanie. Skierował pytanie do sołtysa sołectwa Łochowo, czy zakończono równanie dróg? 

Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki odpowiedział, że cały czas trwa interwencyjne 

równanie dróg, jednak ze  względu na warunki atmosferycznie nie wiadomo kiedy zostanie 

zakończone równanie.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał, czy petycja, która wpłynęła w 2021 roku została skierowana 

przez Przewodniczącego Rady do radnych.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder mówiła, że petycja została skierowana do Wójta 

Gminy i Wójt wskazał  uwzględnienie zadań ujętych w petycji w przy planowanych zadaniach na 

rok 2022 do kierownika Referatu Inwestycji. Radni nie otrzymali petycji z roku 2021.  

Sołtys sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki mówił, że dziwi go podejście urzędu gminy który do 

projektu budżetu 2022 wpisuje trzy ulice w Białych Błotach trochę „na siłę” a nie uwzględnia 
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oczekiwań  mieszkańców Łochowa którzy chcą partycypować w kosztach wykonania 

dokumentacji na ulicę i obecnie wszyscy się o tym dowiadują.  

Radny Bronisław Balcerowski mówił, że analizując petycję uważa, że zabrakło dobrej woli ze 

strony urzędu gminy, aby zaprosić przedstawicieli osób wnoszących petycję. Stwierdził, że 

petycja jest zasadna.  

Radny Sławomir Ruge przekazała, że jeżeli znajdą się pieniądze i Wójt wprowadzi tę ulicę do 

budżetu w roku obecnym wówczas odda swój głos za wykonaniem tej ulicy. Mówił, że ulica 

powinna być zaprojektowana w całości do ul. Bukowej.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder poddała pod głosowanie treść petycji. 

Radna Katarzyna Tomicka uznała petycję za zasadną, 

Radna Magdalena Sznajder  uznała petycję za zasadną, 

Radna Patrycja Harczenko- Staszewska przekazała, że nie zapoznała się z treścią petycji. Oddała 

głos wstrzymujący.  

Radna Karolina Lachowicz – nieobecna 

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania  
sporządziła: Anna Cabańska  

Przewodnicząca Komisji 

Magdalena Sznajder 
 

 

 

 

 

 


